

# Danmarks Basketball-Forbund

BASKETBALL FEDERATION OF DENMARK - FÉDÉRATION DANOISE DE BASKETBALL  
MEDLEM AF DANMARKS IDRÆTSFORBUND OG FÉDÉRATION INTERNATIONALE DE BASKETBALL



RESPEKT – ANSVARLIG – KONKURRENCE – FÆLLESSKAB – ENGAGEMENT	
<b>Møde om:</b>	Klubudviklingsmøde
<b>Deltagere:</b>	Karin Olsen, Morten H. Jespersen, Susanne Fløe
<b>Afbud:</b>	Kasper Mølgaard, Morten Jensen.
<b>Dato:</b>	12. og 13. August
<b>Sted:</b>	Vejen
<b>Bilag</b>	Strategisk spor, kommissorium, Budget.

## 1. Sag.

### Kommissorium.

#### Sag.

Eftersom der er kommet ny formand, er det naturligt at se på et kommissorium for udvalget. Thomas Johansen og Morten Jespersen har lavet et udkast som udvalget meget gerne må forholde sig til. Udkastet er vedhæftet som bilag.

#### Udstilling.

Det indstilles at udvalget tager stilling til kommissorium.

### Referat

Susanne mener at der kan være en grund til at kommissorium også tages med på en rigsdag. Morten tager det med på næste bestyrelsesmøde. Kommissorium flytter sig lidt væk fra at have den overordnede rolle i breddegruppen. Vi skal have flere, bedre og mere robuste klubber. Det er noget vi skal have skrevet ind i Kommissorium. Synlighed er vigtig. Vi skal finde ud af hvilke platforme vi kan bruge til at profilere os på. Vi skal finde ud af hvor meget tværgående vi skal agere i hele DBBF.

## 2.

### Klublicens.

#### Sag.

Klublicens har været på dagsordenen flere gange. Hvordan kan udvalget arbejde med en klublicens som i sidste ende skal være til gavn for klubberne? Det er vigtigt at understrege at udarbejdelsen af en klublicens skal have højt niveau og derfor vil det naturligvis tage tid. Der er som sådan ikke nogen deadline for projektet. Under fællesmødet skal vi snakke Netværk. Det kunne være en indgang til et forarbejde omkring klublicens.

#### Indstilling.

Det indstilles at udvalget drøfter klublicens

### Referat

Klublicens er et større projekt som vi skal bruge flere år på. Har vi lært noget af at lytte til DBU? Vi skal være opmærksomme på ikke at lave et licenssystem som gør det meget svært for de mindre klubber. Jo mindre klub jo færre krav og omvendt. Der er en bekymring omkring hvad der vil ske hvis krav bliver for strenge. Motivation, belønning, stille Krav, Håndhævelse, er nogle af de temaer som skal arbejdes med i forhold til en licens. Hvad gør vi med ligaklubber? Nogle af de fordele en licens kan have er, trænerstruktur, fællesskab. Klub 50, klub100, klub250, Netværk osv. Dette punkt skal drøftes dybere med et "fysisk" møde. Det er målet at vi skal have det på, som punkt på fællesmøde i januar. DGI skal inviteres med til næste møde.

## 3. Sag.



## DBBF / DIF Strategi.

### Sag.

DBBF har fra 2018 udarbejdet 4 strategiske spor som man skal lave sammen med DIF. Det er vigtigt at udvalgets arbejde afspejler DBBF's overordnede strategi. Derfor skal udvalget finde ud af hvor hende de mener at de kan bidrage med mest og i hvilke sammenhænge udvalget får mest ud af deres resurser.

### Indstilling.

Det indstilles at udvalget drøfter Strategi.

## Referat

### Medlemsvækst

Der ønskes en gensidig kontakt med Børnebasketfonden. Thomas Johansen skal sikre at der er status på samarbejdet med Børnebasketfonden jævnligt i udvalget. Vi skal overveje Indsatser for at hjælpe klubberne med at modtage de spillere der er færdige med BBF. Vi skal være opmærksom på at der nu kommer en del nye klubber, og vi skal hjælpe med at stille de værktøjer til rådighed som kan hjælpe. Det gælder ikke kun klubber i dette regi, men alle klubber med opstarts-/genstartsproblemer.

### Udsatte boligområder

Der skal ske en orientering fra Thomas Johansen periodisk således at udvalget ved hvad der sker og har mulighed for at påvirke processen.

Møde med lokal boligsocialmedarbejder og samarbejdsprojekt skal defineres, både med klubudviklingsudvalgets deltagelse og indflydelse. Thomas Johansen bør initiere dette som en opstart.

## 4. Sag.

### **Næste Sæson (17/18)**

### Sag.

Hvad ønsker vi at arbejde med i den nye sæson? Hvad skal vores målsætninger være?

### Indstilling.

Det indstilles at udvalget overvejer hvad de gerne vil arbejde med og hvilke målsætninger der skal være.

## Referat

Klubudviklingsudvalget ønsker at arbejde videre med klublicens, gerne i samarbejde med DGI. Udvalget skal foreløbig komme med et forslag til januar-pokal-mødet med henblik på det videre arbejde. Udvalget satser på et møde i efteråret i Svendborg. Her skal arbejdet med DIF-strategi på dagsorden. På det tidspunkt ved vi også helt præcis hvilken aftale vi har med DIF. Der skal rekrutteres til udvalget. Kommunikation/værktøjer til klubberne på vores hjemmeside skal ses igennem. Thomas Johansen inviterer Daniel Mortensen med til et kommende møde.

## 5. Sag.

### **Synlighed.**

### Sag.

Der er et ønske fra Morten Jespersen om at udvalget skal være mere synlige. Hvordan gør vi klubberne opmærksomme på at vi eksisterer og at vi arbejder for dem?

- Besøge foreninger
- Holde møde ude hos forening
- Være til stede ved netværks møder
- Lave arrangementer hvor klubledere er i fokus.

### Indstilling.

Udvalget må gerne forholde sig til hvordan de kan være synlige i miljøet.

## Referat

# Danmarks Basketball-Forbund

BASKETBALL FEDERATION OF DENMARK - FÉDÉRATION DANOISE DE BASKETBALL



Klubudviklingsudvalget ønsker at placere deres møder ude hos klubber. De ønsker at deltage mere ved klubbesøg, deltage i netværksmøder og dialogmøder.

Udvalget ønsker at lave et arrangement for klubledere, evt. sammen med DGI. Hvornår er det rigtige tidspunkt? Sidste weekend i august kunne være en mulighed. Evt. i den ene ende af Storebæltsbroen. Man kunne overveje en Oplægsholder? Evt. minilederkursus på en times tid? Debat om klublicens.

Jubilæum SBBC 25 august 2018 60 år

Jubilæum Viby 26. maj 2018 50 år

## 6.

### Budget.

#### Sag.

Udvalget har et budget som de kan disponere over i den kommende sæson.

#### Indstilling.

Det indstilles at udvalget drøfter deres budget.

### Referat.

Udvalget har drøftet deres budget og Thomas Johansen har også orienteret udvalget om at DGI basketball har afsat 30.000 kr. til samarbejdsprojekter med klubudviklingsudvalget. TJ fremsender budget til medlemmerne i udvalget

## 7. Sag.

### Rekruttering.

#### Sag.

Udvalget har lige nu 4 medlemmer, samt Kasper Mølgaard som er DGI repræsentant. Udvalget kan suppleres sig med yderligere 2 kandidater. Det vil give god mening at se på kandidater i Øst Danmark, da udvalget er stærkt repræsenteret fra vest Danmark. Thomas Johansen og Morten Jespersen arbejder med rekruttering og vil orientere udvalget om processen.

#### Indstilling.

Det indstilles at udvalget drøfter rekruttering til udvalget.

### Referat.

Thomas Johansen orienterer om hvor vi er på rekrutterings fronten. Thomas Johansen laver en liste over kandidater og sparer med Morten Jespersen omkring den.

## 8. Sag

### Referat.

## 9. Sag

### Referat

## 10. Sag